
  

 

 

 

 

KULTUURIKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

 

 

 

Jõhvis, 14. mail 2024, nr 1-5.11/28 

 

Koosoleku algus kell 12.00 

                    lõpp kell 13.20 

 

 

Koosolekut juhatas kultuurikomisjoni esimees Riho Breivel, protokollis teabehaldur Elo Klaasmägi. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed ja vallavolikogu esimees Vallo Reimaa ning vallavalitsusest 

arendusnõunik Rein Luuse, kultuuri- ja spordinõunik Avo Sambla (registreerimisleht lisatud). 

 

 

Päevakorras:  

1. Jõhvi valla arengukava uuendamise arutelu. 

2. Jõhvi kalmistu olukorrast. 

 

 

1. Jõhvi kalmistu olukorrast. 

Ülevaate 11. mail toimunud talgupäevast kalmistu vanemas osas ning kalmistul olukorrast tegi 

volikogu esimees Vallo Reimaa. Kes sõnas, et valla eelarvesse on planeeritud vahendid kalmistu 

geodeetilise alusplaani kaardistamiseks ning inventariseerimise tellimiseks (ühishankes) mis on 

aluseks miljööväärtusliku eritingimuste väljatöötamiseks ning kalmistute infosüsteemi Haudis Jõhvi 

kalmistut puudutava info sisseviimiseks. Lisaks käsitles haudade säilitamise ja hooldamise teemat 

ning ajalooliste haudade eksponeerimise teemat.  

Toimus vastavasisuline arutelu. 

Komisjoni liikmed võtsid info teadmiseks. 

 

2. Jõhvi valla arengukava uuendamise arutelu. 

Arendusnõunik Rein Luuse tutvustas vallavalitsuse muudatusettepanekuid valla arengukava kultuuri 

ja sporti puudutavas osas ning selgitas arengukava perioodi pikendamise vajadust 2035 aastani.  

Komisjoni liikmed arutasid esitatud muudatusettepanekuid (ettepanekute tekst kuvati kõigile 

kohalolijatele ekraanile) ning võtsid nende osas seisukohad: 

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkt 1.16.1.2. teksti ajakohastamiseks 

kustutati lause: Arendamisel on spetsiaalne jalgpallihall ning asendati lausega: Valminud on 

jalgpallihalli ehitusprojekt; 

• Eve Kottise ettepanekul leidsid komisjoni liikmed, et punkti 1.16.1.11. loetelusse tuleb lisada: 

Jõhvi Keskraamatukogu; 

• arutati arengut toetavate ressursside üle ning nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekutega: 

punktis 1.16.1.12., kus lisati lause: Käivitatud on uue kogukonnakeskus-raamatukogu 

arhitektuurivõistlus; punkti 1.16.1.16. lisati tekst „ning nende ääres paiknevad jõulinnakud“; 

punkt 1.16.1.21. täiendati ja sõnastati noortepargi osas: Nende täiendamiseks on kavas on 

kompleksile lisada parkuuriväljak ning täiendavad skatepargi elemendid. Samas piirkonnas 

on rajamisel veel pallimängude multiväljak (multiarena) ning arendamisel nn noortepargi ala, 
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kuhu tulevikus lisada veel erinevaid liikumisharrastuse paigaldisi ja atraktsioone sportlikuks 

ajaviiteks; punkti 1.16.1.23. lisati jalgpallimaja kontseptsiooni tutvustav lõik „on 

erainitsiatiivil käivitunud omalaadne jalgpallimaja, millesse on rajatud väikesed 

treeningruumid ja“; 

• komisjoni liikmed leidsid, et punkt 1.16.2.6. on korrektne sõnastada ringi, sõna 

„muretsemiseks“ asendada sõnaga „hankimiseks“, sest uudiskirjandust hangitakse;  

• SWOT -analüüsi ohtude üle arutledes nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkti 

2.1.3.5. eemaldada ning tekkinud punkt 2.1.3.5. sõnastuse muutmisega: ääremaastumine, st 

Eesti elu jätkuv kontsentreerumine Tallinnasse;  

• arutelu tulemusena otsustati punkt 2.4. (Vahendid tegelikkuse mõjutamiseks soovitud suunas) 

loetelust välja jätta punkt mis on seotud administratsiooni reformiga, et tõsta suutlikkust 

muutuste juhtimisel;  

• arutleti arengukava perioodi muutmise põhjuste üle ning arutelu tulemusena nõustuti 

vallavalitsuse ettepanekuga punkt 3. (Visioon) arengukava perioodi pikendamisega 2035 

aastani;   

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkti 3.1 alajaotuse esimeses lõikes sõnastuse 

muudatusega, sõna „teisi“ asendati sõnaga “kõiki“; koosolekul osalenute vahel toimus arutelu 

punkti 3.1 alajaotuse esimeses osas sõnastuse osas, tõstatati küsimus kas selline territoriaalne 

määratlus on õige, otsustati, et punkti sõnastust ei muudeta; 

• komisjoni liikmed nõustusid Eve Kottise parandusettepanekuga punktis 3.1. 

„kutseõppekeskuse“ asendada sõnaga „kutsehariduskeskuse“;  

• sama punkti 3.1. alajaotuses nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga sõnastuse osas kus 

teksti lisati sõnad „ning kohapealsed majutusvõimalused“ ning sõna „maakonna“ asendati 

sõnaga „Ida-Virumaa“; toimus arutelu sama alajaotuse järgmises lause sõnastuse üle, milline 

on reaalne vajadus ja võimekus Jõhvi veekeskuse rajamiseks, kultuuri- ja spordinõunik 

põhjendas oma toetavat seisukohta, arendusnõunik selgitas, et tegu on pikaajalise 

ambitsiooniga, arutelu tulemusena otsustati „Jõhvi veekeskus“ sisse jätta; 

• arutleti punk 3.1. alajaotuses Jõhvi kui hariduskeskuse rolli üle, lepiti kokku, et arendusnõunik 

edastab info redaktsioonitoimkonnale parema sõnastuse leidmiseks; 

• komisjoni liikmed nõustusid Eve Kottise parandusettepanekuga sõnastuse muutmiseks punkt 

3.1. alajaotuses, eemaldada sõnad „toimib kutsehariduse koordineerimiskeskusena, mis“, 

kuna kolm varasemat kutseõppekeskust on maakonnas juba liitunud;  

• punkt 3.2. lõigu keskel nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga sõnastuse osas, 

kustutada sõna “erafirmade“ ja  sõna „ettevõtteid“ asendada sõnaga „ettevõtlust“; sama lõigus 

muuta sõnastust ja asendada „tegevused on omavalitsuse igapäevatöö“ sõnadega 

„ettevõtmised on kogukonnaelu“;  

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkt 3.2. lõpus olevas loetelus (aastal 2035 on 

Jõhvi:), esimese punkti sõnastuses sõna „korrastatud“ asendada sõnaga „kaasaegse“; loetelu 

viimases punktis kustutada sõna „erinevate“;  

• punkt 4.1. (Missioon) alapunkti saavutuste vajaduse loetelus nõustuti vallavalituse 

muudatusettepanekuga koostöö teemal;  

• punkt 4.3.1. nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga sõna “oleksid“ asendada sõnaga 

„on“; sama peatüki teises osas punktis 6. muuta sõnastust „arendada“ asendada sõnaga 

„soodustada“;  punkt 12. arendusnõunik selgitas komisjoni liikmete soovil punkti sisu; punkt 

14. komisjoni liikmed nõustusid Eve Kottise seisukohaga, et sõnastus on liiga kantseliit, 

otsustati, et punktide 12. ja 14. sõnastust ei muudeta; 

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkt 4.3.2. toimekeskkonna arendamise 

loetelus punkt 11. kustutada, kuna tegu on kordusega ning seoses nõudluse kasvuga lisada 

punkt 16. lause lõppu: ja vastavalt ettevalmistatud uute eluruumide rajamist; 

• komisjoni liikmed nõustusid Eve Kottise ettepanekuga kohendada sõnastust punkt 4.3.3. 

sotsiaalse sidususe suurendamine seoses tulevikupildiga osas ning eemaldada tekstist sõnad 



  

„ning tõrjutute vähesus“; sotsiaalse sidususe suurendamise tegevuste loetelu punk 14. 

suurendada loetelu ning sõnastada: arendada välja vabatahtliku töö süsteem sotsiaal-, 

kultuuri- jm valdkondades;  

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkt 5.1. kuna visuaalne identiteet on 

väljatöötatud ja juurutamisel;  

• toimus arutelu kergliiklusteede üle ning nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkt 

5.7.2.3. lisada täpsustus;  

• toimus arutelu punkt 6.1.4 käsitletud kultuurivaldkonna prioriteetide üle ning otsustati, et 

komisjoni liikmed edastavad soovi korral oma kirjalikud ettepanekud arendusnõunikule.  

Arendusnõunik viib esitatud muudatusettepanekud arengukavasse sisse ning korrastab ka vastavalt 

punktide numeratsiooni. 

 

Arendusnõunik Rein Luuse andis teada, et 20. maiks on oodatud vabatekstilised ettepanekud e-posti 

aadressile: rein.luuse@johvi.ee. 

 

Arendusnõunik Rein Luuse andis kultuurikomisjoni liikmetele ülevaate 2024-2028 aasta 

investeeringute eelarvestrateegiast ning vastas komisjoni liikmete küsimustele seoses Jõhvi uue 

keskraamatukogu hoone projekteerimise ja rajamisega, E. Bornhöhe nimelise pargi rajamise projekti 

ning valla hoonete energiatõhususe ja sisekliima parendamise teemal. 

Komisjoni liikmed võtsid info teadmiseks 

 

Komisjoni liige ja Jõhvi Keskraamatukogu direktor Eve Kottise tõstatas Tammiku raamatukogu 

vähese lugejate külastatavuse teema. Toimus arutelu raamatukogu hoonete ülalpidamise teemadel 

ning kultuuri- ja spordinõunik palus edastada raamatukogude külastatavuse statistika edasiste 

seisukohtade võtuks. 

 

Koosoleku juhataja Riho Breivel andis teada, et järgmine kultuurikomisjoni koosolek toimub 5. juunil. 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

 

Riho Breivel 

Koosoleku juhataja 
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